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مذاکرات براى پروژه صادرات 
گاز از ایران به عراق

ایسنا: دبیر کل اتاق مشترك بازرگانى ایران و 
عراق، از انجام مذاکرات جدید ایران و عراق براى 
صادرات گاز از ایران بــه عراق خبر داد و گفت: 
این قرارداد، جدا از قــرارداد قبلى صادرات گاز 
از ایران به عراق اســت و قرارداد قبلى با وزارت 
نیروى عراق بود؛ درحالى که مذاکره جدید با 
وزارت نفت عراق و براى تامین گاز نیروگاه هاى 
این کشور است. حمید حسینى با تاکید بر اینکه 
عراق به شدت به دنبال توسعه میدان هاى نفتى 
خود اســت، اظهار کرد: عراق در حال مذاکره 
با عربســتان، اردن و ترکیه است تا مسیرهاى 

صادراتى خود را تنوع بخشد.

آلمان 2.3 میلیارد یورو کالا 
به ایران صادر کرد

تسنیم: رئیس اتاق مشــترك ایران و آلمان 
با بیان اینکه اقتصاد ایران متنوع ترین اقتصاد 
صنعتى منطقه به شــمار مــى رود، گفت: در 
9 ماهه ژانویه تا اکتبــر 2017، آلمان 2.358 
میلیارد یورو کالا به ایران صادر و 328 میلیون 
دلار نیز وارد کرده. بر اســاس این خبر ممکن 
است فکر کنید که مبادلات تجارى میان ایران 
و آلمان تنها به ارســال نفت ایران به آلمان و 
ارسال خودروهاى تولید آلمان به ایران خلاصه 
مى شود؛ اما به گفته میشائیل توکاس، رئیس 
اتاق مشترك ایران و آلمان، این صحت ندارد. 
وى افزود: «ما از ایران نفت خــام نمى خریم. 
پالایشگاه هاى ما براى پالایش نفت با سولفور 
بالاى تولیــدى ایران طراحى نشــده اند. تنها 
ایتالیا و یونان پالایشگاه هایى دارند که مى تواند 
نفت ایران را پالایش کنند، بنابراین آنها عمده 

وارد کنندگان اروپایى نفت ایران هستند.»

حذف مالیات بر ارزش افزوده 
از صنعت بیمه

تجارت نیوز: دبیرکل ســندیکاى بیمه گران 
دربــاره پیگیرى هاى صــورت گرفته درمورد 
موضوعات بیمه اى لایحه بودجه ســال 97 از 
دیدار با رئیس مجلس بــراى حذف مالیات بر 
ارزش افزوده خبر داد. ســیدمحمد علیپور در 
آخرین جلسه شوراى عمومى سندیکا با اشاره 
به دیدارها و پیگیرى هاى صورت گرفته طى دو 
هفته گذشته، از دیدار با على لاریجانى رئیس 
مجلس شوراى اسلامى خبر داد و اعلام کرد: 
لاریجانى قول مســاعد براى پیگیرى نظرات 
کارشناسى سندیکا مبنى بر جلوگیرى از حذف 
معافیت خدمات بیمــه اى از پرداخت مالیات 
ارزش افزوده در پیشــنهاد ارائه شده از طرف 
دولت را داد و در پى این رایزنى ها مکاتبات لازم 
با رئیس مجلس، وزیر امور اقتصادى و دارایى و 

روساى کمیسیون هاى مربوطه نیز انجام شد.

سود بانکى چگونه محاسبه 
مى شود؟

مهر: براى بســیارى از مردم این سوال مطرح 
است که سود سپرده هاى بانکى چگونه محاسبه 
مى شود. سود ســپرده هاى بانکى معمولا به 
صورت روزشمار و با نرخ ســود على الحساب 
طبق فرمول زیر محاســبه مى شود: (مدت به 
روز) × (نرخ) × (مبلغ ســپرده گذارى) تقسیم 
بر 365 = ســود ســپرده هاى کوتاه مدت روز 
شــمار. به عبارت دیگر وقتى کارمند بانک به 
شما مى گوید سود روزشمار 15 درصد؛ یعنى 
کمترین مانده روزانه شما جمع شده و در پایان 
سى روز محاسبه مى شود. سپس عدد به دست 
آمده در 15 درصد ضرب و مجموع آن تقسیم 
بر 365 مى شــود. عبارت 365 در فرمول بالا، 

معرف 365 روز سال است.

اقتصاد بین الملل 

بانک و بیمه 

اجراى طرح شناسه سیگار تا 2 ماه دیگر قابل اجراستتولید برق از فاضلاب کلید خورد استفاده از کارت سوخت دوباره الزامى مى شود
ایسنا: سخنگوى شرکت ملى پالایش و پخش فرآورده هاى نفتى با تاکید بر 
اینکه استفاده از کارت سوخت الزامى خواهد شد، افزود: افرادى که فاقد کارت 
سوخت هستند، باید نسبت به اخذ کارت سوخت اقدام کنند.زیبا اسماعیلى 
گفت: با توجه به اینکه قانون مصوب مجلس تاکید کرده که سوخت گیرى فقط 
با کارت سوخت امکان پذیر است و کارت سوخت جایگاه دار فقط براى موارد 
ضرورى استفاده خواهد شــد، مالکان خودروهایى که به هر دلیل فاقد کارت 
سوخت هستند، باید به منظور جلوگیرى از ایجاد مشکل نسبت به اخذ کارت 
اقدام کنند.وى افزود: افرادى که فاقد کارت سوخت هستند باید براى اخذ این 

کارت به نمایندگى هاى پلیس+10 مراجعه کنند.

 ایرنا: مدیرکل دفتر نظارت بر بهره بردارى فاضلاب شرکت مهندسى آب و 
فاضلاب کشور گفت: تولید برق از فاضلاب در شهر تهران آغاز شده و در برخى 
شهرهاى بزرگ کشور از جمله اصفهان، شیراز و تبریز نیز در دستور کار قرار 
گرفته است. بهمن وکیلى افزود: در دوران اعمال تحریم ها، موانعى براى تامین 
تجهیزات این پروژه ایجاد مى شد؛ اما اکنون مسیر براى اجراى آن هموار شده 
اســت. وى تولید برق از فاضلاب را یکى از اهداف وزارت نیرو و شرکت آب و 
فاضلاب ذکر کرد و گفت: فرآیند برخى تصفیه خانه هاى فاضلاب همچون 
فاضلاب جنوب تهران به سیستم تولید همزمان برق و حرارت (سى.اچ.پى-
CHP) مجهز هستند و مى توانند از فرآیند تصفیه فاضلاب، برق تولید کنند.

تى نیوز: رئیس مرکز برنامه ریزى و نظارت بر دخانیات کشــور گفت: طرح 
شناســه ســیگار با قابلیت رهگیرى کالا از مرحله تولید تا رسیدن به دست 
مصرف کننده نهایى و سهولت شناســایى اصالت کالا، تا 2 ماه دیگر قابلیت 
اجرایى خواهد یافت. على اصغر رمزى افزود: مطابــق ماده 13 قانون مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز، کالاها باید در ســطح عرضه داراى شناسه کالا و شناسه 
رهگیرى باشند. به گفته وى، محصولات دخانى جزو گروه «الف» این آئین نامه 
اجرایى قانونى قــرار دارند؛ اما این مرکز از حدود یک ســال پیش از تصویب 
آئین نامه یاد شده طرح شناسه کالا و رهگیرى را براى سیگار طراحى و اجرایى 

کرد.  

کوتاه از  اقتصاد

بازار سکه، سکه شد
سرمایه هاى سرگردان بازار به سمت طلا مى رود

در ادامه کاهش نرخ ســود سپرده ها و بالا 
رفتن نرخ تورم در کشــور، مــردم دیگر 
رغبتى به سپرده گذارى در بانک ها ندارند، 
بعد از اینکه مردم دلشــان را به اجاره بها و 
ســرمایه گذارى در بخش مسکن خوش 
کردند، حالا با حراج سکه و طلا شدن بازار 
طلا، نوبت به خرید ســکه رسیده است. 
بازارى که به گفته بسیارى زودبازده و مورد 
اطمینان است تا ارزش پولشان حفظ شود؛ 
اما طبق آخرین اخبار مدیر کل ریالى و نشر 
بانک مرکزى با اشاره به ادامه حراج سکه 
در بانک کارگشایى براى افت قیمت گفته 
اگر مردم قصد دارند با هدف سرمایه گذارى 
اقدام به خرید ســکه طلا کنند، با آگاهى 
وارد این بازار شــوند.طى روزهاى گذشته 
بانک مرکزى، براى اینکــه تعادل در بازار 
را ایجاد کند، اقدام بــه مداخله و کنترل 
قیمت ها کرده است تا قیمت هاى حبابى را 
در هم بشکند. به این معنا که بانک مرکزى 

انحصار ضرب انواع سکه طلا را برعهده دارد، 
از این رو تأمین نیاز بازار به انواع سکه بهار 
آزادى از وظایف این بانک است. همچنین 
یکى از اهداف بانک مرکزى، حفظ ارزش 
پول کشور است. از آنجا که افزایش قیمت 
سکه و طلا مى تواند سایر بازارهاى موازى 
همچون ارز را نیز متاثــر کرده و قیمت ها 
در این بازارها را نیــز افزایش دهد، هرگاه 
قیمت ســکه در بازار با ارزش ذاتى سکه و 
قیمت تمام شــده آن فاصله قابل توجهى 
پیدا کرده و قیمت ها غیر واقعى و به اصطلاح 
حبابى شــود، بانک مرکزى با هدف ایجاد 
تعادل در بــازار و کنترل قیمت ها اقدام به 
مداخله و عرضه ســکه در بازار مى کند.در 
همین زمینه، رحیمى، مدیرکل ریالى و نشر 
بانک مرکزى با بیان اینکه از ابتداى مهرماه 
سال جارى قیمت سکه روند افزایشى را در 
پیش گرفت، گفت: علت این امر، افزایش 
تقاضاى خرید سکه به دلیل ورود برخى از 
سرمایه گذاران به این بازار بود که با احتمال 
افزایش قیمت طــلا در ماه هاى آتى اقدام 

به خرید ســکه مى کردند و برخى از مردم 
عادى نیز به منظور حفــظ قدرت خرید 
پول خود پس اندازهایشــان را تبدیل به 
ســکه مى کردند که همه این موارد حجم 
تقاضا در بازارســکه را افزایش داده بود و 
بالطبع قیمت  انواع سکه نیز افزایش یافت. 
در اتفاقات اخیر بازار طلا، بررسى ها حاکى از 
افزایش تقاضاى خرید بود و با توجه به اینکه 
عرضه سکه در بازار با تقاضاى شکل گرفته 
متناســب نبود بانک مرکزى تصمیم به 
عرضه سکه از طریق بانک کارگشایى گرفت 

تا آرامش را به بازار ملتهب سکه بازگرداند.
امید به ایجاد تعادل در بازار

طبق این فرآیند حدود یک ماه از 
فروش سکه هاى بهار آزادى از طریق بانک 
کارگشــایى مى گذرد و در طى این مدت 
15 جلسه حراج برگزار شده و متناسب با 
نیاز متقاضیان، سکه هاى طلا عرضه شده 
اســت، باتوجه به اینکه تا پیش از شروع 
حراج ســکه در بانک کارگشایى، قیمت 
سکه یک بهار آزادى تا مرز 1 میلیون و 450 

هزار تومان نیز رســید و در حال حاضر به 
حدود 1 میلیون و 400 هزار تومان رسیده 
و انتظار مى رود که با ادامه جلسات حراج 
و ورود تدریجى سکه هاى عرضه شده در 
بانک کارگشایى به بازار، شاهد افت بیشتر 
قیمت هــا و ایجاد تعادل در بازار باشــیم. 
با پایین آمدن قیمت ســکه برخى بر این 
تصور که مى توانند سرمایه هاى سرگردان 
خود را در این راه صرف کنند باعث شــده 
که خیل عظیمــى اقدام به خرید ســکه 
کنند؛ اما رحیمى، مدیرکل ریالى و نشــر 
بانک مرکزى به مردم توصیه کرده که اگر 
قصد دارند با هدف ســرمایه گذارى اقدام 
به خرید ســکه طلا کنند حتما نوسانات 

احتمالى بازار طلا را مد نظر داشته باشند 
و با آگاهى کامل وارد این بازار شــوند. به 
گفته وى، طلا کالایى جهانى اســت که 
قیمت داخلى آن تا حد زیادى تابع نوسانات 
قیمت آن در بازارهاى بین المللى است. با 
توجه به اینکه بازار طلا بازار پر نوسان و پر 
ریسکى اســت، محل مناسبى براى مردم 
عادى جهت ســرمایه گذارى نیست؛ چرا 
که ممکن اســت با کاهش جهانى قیمت 
طلا متضرر شــوند. اگر هم تصمیم به این 
کار دارند تمامى ســرمایه و پس انداز خود 
را وارد ایــن بازار نکنند.امــا در عین حال 
کاهش ارزش پول ملى و افزایش نرخ تورم 
انتظارى و تحریم هاى جدید باعث شــده 

که نقدینگى هاى سرگردان در کشور، به 
سمت بخش هاى غیرمولد از جمله طلا و ارز 
حرکت کند و بسیارى از افراد تمایل دارند 
که سرمایه هاى هرچند خرد را به سمتى 
سوق دهند که ارزش پولشان حفظ شود 
و به دلیل اینکه مردم نمى توانند خودشان 
ســرمایه هاى خردشــان را به بخش هاى 
اصلى اقتصاد و بخش هاى مولد تزریق کنند 
کاهش نرخ ســود بانکى و خروج بخشى 
از ســرمایه مردم از بانک ها، به دلیل نبود 
ساختارهاى مناسب اقتصادى براى جذب 
این سرمایه هاى سرگردان، بخشى از این 
سرمایه به سمت بازارهاى ارز و سکه رفته 

است.

مریم محسنى |  نسل فردا
 Maryam.m@hotmail.com

تجارت خودرو  انرژى  

مهر: محمد رضا پورابراهیمى رئیس کمیســیون اقتصادى مجلس درباره تصمیم احتمالى 
مجلس درباره قیمت حامل هاى انرژى به ویژه بنزین براى سال آینده، گفت: براى جلوگیرى از 
تزریق شوك اقتصادى به احتمال زیاد، مجلس شوراى اسلامى قیمت حامل هاى انرژى را براى 
سال 97 در سطح قیمت امسال تثبیت خواهد کرد. وى درباره نحوه تامین منابع مالى جایگزین 
براى اشتغالزایى در صورت مخالفت مجلس با تبصره 18 لایحه بودجه (افزایش قیمت بنزین 
و گازوئیل) گفت: در خصوص تبصره 18 و پیش بینى افزایش قیمت حامل هاى انرژى دو نکته 
وجود دارد؛ نکته نخست اینکه آثار و پیامدهاى افزایش قیمت حامل هاى انرژى در اقتصاد کشور 
چیست و نکته بعد اینکه در صورت افزایش قیمت حامل هاى انرژى چه تضمینى مبنى بر تزریق 
منابع حاصل از این افزایش قیمت براى اشتغال وجود دارد؟ وى افزود: تجربه سال هاى گذشته 
بعد از اجراى قانون هدفمندى یارانه ها نشان مى دهد، به رغم اینکه یکى از اهداف اجراى این 
قانون، حمایت از تولید و اشتغال بود؛ اما افزایش قیمت حامل هاى انرژى منجر به افزایش بهاى 
تمام شده تولید در واحدهاى صنعتى به ویژه صنایع انرژى بر شد. رئیس کمیسیون اقتصادى 
مجلس ادامه داد: قیمت تمام شده تولید در حالى از سال 89 همزمان با اجراى قانون هدفمندى 
یارانه ها به تدریج صعودى شد که قرار بود با حمایت دولت و تغییر تکنولوژى و دانش فنى، مصرف 
سوخت و بهاى تمام شده تولید در صنایع کاهش یابد.وى ادامه داد: با تغییر قیمت حامل هاى 
انرژى طى چند سال گذشته، یکى از اهداف مهم قانون گذار مبنى بر حمایت از تولید، اشتغال 
و سرمایه گذارى محقق نشد و منابع درآمدى حاصل از افزایش قیمت در جهت پرداخت یارانه 

نقدى آن هم مازاد بر میزان کسب منابع از سرجمع هزینه شد.

ایسنا:یک کارشناس صنعت خودرو گفت: قیمت فعلى بسیارى از خودروهاى وارداتى، واقعى 
نیست و باید کاهش یابد. ابوالفضل خلخالى اظهار کرد: مداخلات دولت در ثبت سفارش و واردات 
خودرو از جمله دلایل نابســامانى هاى اخیر در قیمت این محصولات است. وى با بیان اینکه 
درست است که در دســتورالعمل جدید واردات خودرو تعرفه واردات این محصولات افزایش 
یافته، خاطرنشان کرد: اما سوال این است که چرا واردکنندگان، قیمت خودروهایى را که در 
گذشته وارد کرده اند، افزایش داده اند؛ در حالى که این خودروها با تعرفه هاى پیشین وارد شده 
و دلیلى براى افزایش قیمت آنها وجود ندارد. عضو هیئت علمى دانشگاه علم و صنعت ادامه داد: 
نمى توان حق مصرف کنندگان را نادیده گرفت ونسبت به آن بى تفاوت بود. قیمت فعلى بسیارى 
از خودروهاى وارداتى غیرمنصفانه است و باید کاهش یابد. وى خاطرنشان کرد: در این شرایط 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان به عنوان بازوى اجرایى وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و مسئول تنظیم بازار باید وارد عمل شده و واردکنندگان را ملزم به کاهش قیمت ها به 
نرخ هاى پیشین کند. بر اساس این خبر از ابتداى این هفته ثبت سفارش واردات خودرو مجددا از 
سر گرفته شد. وزارت صنعت، معدن و تجارت با هدف ساماندهى واردات خودرو از تیر ماه امسال 
ثبت سفارش جدید براى واردات این محصولات را متوقف کرده بود. به دنبال آن در چند هفته 
اخیر تحت تاثیر سودجویى برخى واردکنندگان و دپوى خودروها در انبارها و عدم عرضه به بازار، 
قیمت خودروهاى وارداتى افزایش شدید و حباب گونه اى در بازار داشته است. در این شرایط 
کارشناسان انتظار دارند با از سرگیرى ثبت سفارش جدید براى واردات خودرو، حباب قیمتى 

این محصولات ترکیده و قیمت ها در بازار خودرو روند نزولى به خود بگیرد.   

افکار نیوز  :  دبیر انجمن ســنگ ایران ضمن اشاره به وضعیت تولید معادن سنگ در سال 
2017 از احداث یک پروژه اقتصادى براى تولید کاغذ از ضایعات سنگ خبر داد. احمد شریفى با 
اشاره به اینکه سال گذشته میلادى وضعیت صنعت سنگ نیز همچون دیگر واحدهاى تولیدى 
نابسامان بود، اظهار کرد: همه واحدهاى کشور در این مدت همان مشکلات تکرارى گذشته 
را داشتند که شامل عدم تامین مالى مناسب، رکود، تولید و مشکل نقل و انتقال پول براى 
صادرات مى شود. وى افزود: دولت از صنایع و تولید کنندگان داخلى حمایت لازم را نکرده و 

واحدهاى تولیدى تغییر محسوسى را در این مدت تجربه نکردند.
دبیر انجمن سنگ ایران همچنین با بیان اینکه سهم چندانى از 1.5 میلیارد دلار صندوق ذخیره 
ارزى براى معدن دیده نشده و عملا این پول در اختیار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعى قرار 
دارد که این وزارتخانه نیز دستورالعمل هاى خود را براى آن نوشته است. پیش از این انجمن 
سنگ ایران طرحى را ارائه کرده بود که طبق آن پیشنهاد شده بود در کنار واحدهاى سنگبرى 
که ضایعاتى را پس از تولید محصولات اصلى خود دارند، واحدهایى احداث شود که این ضایعات 
به محصول قابل استفاده در مبلمان و کفپوش شهرى تبدیل کند. شریفى درباره این طرح 
اظهار کرد: موضوع احداث کارخانه هاى تبدیل ضایعات به محصولات شهرى یک طرح خیلى 
مهم و ملى مى تواند باشد که با سرمایه اى حدود 600 میلیون تومان در کنار کارخانه هاى سنگ 
واحدى را با اشتغالزایى 20 تا 30 نفر را به وجود مى آورد که دورریز سنگ را به محصول قابل 
استفاده تبدیل مى کند. دبیر انجمن سنگ ایران افزود: این طرح بخش هاى مختلفى دارد که 

باید مورد پیگیرى قرار گیرد.

تثبیت قیمت بنزین درسال 97 
قوت گرفت

قیمت خودرو واقعى نیست
 باید کاهش یابد

از ضایعات سنگ
 کاغذ تولید مى شود

فناورى  اقتصاد  کلان 

درخواست براى رفع فیلتر شبکه هاى اجتماعى سهام عدالت در راه است
پارسیک : وزیــر ارتباطات و فناورى اطلاعات با اشــاره به اینکه آرامش به 
اکثر نقاط کشور بازگشته، گفت: از شوراى امنیت کشور خواسته ایم تا مجوز 
استفاده از شبکه هاى اجتماعى را در مناطقى که آرامش به آنها بازگشته است، 
بدهد. آذرى جهرمى اظهار کرد: درباره فیلتر شــدن شبکه هاى مجازى در 
شوراى امنیت کشور نظرهاى موافق و مخالفى وجود داشت و در نهایت این 
تصمیم گرفته شد که در شرایط فعلى این شبکه ها فیلتر شود. وى افزود: هم 
به دسترسى آزاد به اطلاعات و هم به امنیت در حقوق شهروندى اشاره شده و 
دولت به هر دوى این حقوق مردم پایبند است؛ اما شاهد آن بوده ایم که برخى 
کانال هاى تلگرامى آشوب و تروریزم را در کشور ترویج مى دادند. ما از مدیر تلگرام خواستیم این کانال ها محدود شود که این کار هم انجام 
شد؛ اما کانال هاى جدیدى دوباره فعال شد. این واقعیت باید در نظر گرفته شود که هیچ کشورى اجازه فعالیت این کانال ها را نمى دهد.

شهر فردا: رئیس کمیسیون اقتصادى مجلس گفت: فکر مى کنم بر اساس 
دستور آقاى روحانى به معاونانشــان و اقداماتى که انجام مى شود، ظرف دو 
هفته آینده لایحه آزادسازى سهام عدالت توسط دولت به مجلس ارائه شود. 
محمدرضا پورابراهیمى داورانى گفت: ضرورت آزادســازى سهام عدالت در 
جلسه روساى کمیسیون هاى تخصصى مجلس با رئیس جمهور مطرح شد، با 
این مفهوم که باید مالکیت سهام عدالت بعد از 11 سال به طور واقعى به مردم 
ارائه شــود. وى افزود: تاخیر در ارائه لایحه مربوط به آزادسازى سهام عدالت 
باعث شد کار جدى در این بخش صورت نگیرد. پورابراهیمى افزود: در صورت 
ارائه لایحه آزادسازى سهام عدالت به مجلس این لایحه با فوریت از سوى نمایندگان مجلس و کمیسیون اقتصادى مورد رسیدگى قرار 

مى گیرد.

برگزارى نمایشگاه بین المللى آجیل و خشکبار
شهر خبر: پنجمین نمایشگاه بین المللى خشکبار، آجیل، میوه هاى خشک و صنایع وابسته تا 16 
دى ماه با حضور ده ها شــرکت و واحد تولیدى و فرآورى همچنین شرکت هاى بزرگ صادراتى در 
محل دائمى نمایشگاه هاى بین المللى تهران برگزار مى شود. در این نمایشگاه علاوه بر عرضه و ارائه 
انواع خشکبار و آجیل و میوه هاى خشک؛ نوین ترین دستگاه ها، تجهیزات و صنایع مختلف مربوط 

به فرآورى و بسته بندى هاى صادراتى خشکبار نیز به نمایش گذاشته مى شود. در 
این نمایشگاه، صنایع تبدیلى و جنبى خشکبار، نهادهاى کشاورزى (کود، 

بذر، سم)، شرکت هاى دانش بنیان، شرکت هاى بازرگانى و انجمن ها و 
تشکل هاى وابسته هم حضور خواهند داشت و کالاها و خدمات خود 

را در معرض دید علاقه مندان قرار مى دهند.

 اضافه شدن نوکیا 4 و 7 پلاس به جمع گوشى هاى 2018
جام جم آنلاین:  به تازگى بر اساس اطلاعات به دست آمده مشخص شده که گوشى هاى نوکیا 4 و نوکیا 
7 پلاس هم در سال جارى میلادى توسط کمپانى فنلاندى HMD Global عرضه خواهد شد. گوشى هاى 
دیگرى که عرضه آن ها براى سال 2018 میلادى پیش بینى شده عبارتند از نوکیا 6 (مدل 2018)، نوکیا 
8 (مدل 2018)، نوکیا 9 و نوکیا 1. شایان ذکر است که نوکیا 1 در واقع اولین محصول برند نوکیاست که 

بر پایه اندروید وان (Go Edition) روانه بازار خواهد شد. هنوز هیچ جزئیاتى 
از ویژگى هاى سخت افزارى نوکیا 4 و نوکیا 7 پلاس به بیرون درز 
نکرده؛ اما با توجه به نام نوکیا 7 پلاس مى توان انتظار داشت که 

این گوشى از صفحه نمایشى بزرگ تر از نمایشگر 5,2 اینچى نوکیا 7 
برخوردار باشد.

 تشکیل برند قدرتمند زعفران ایرانى
باشگاه  خبرنگاران : مدیرعامل سازمان مرکزى تعاون روســتایى ایران پیشنهاد داد: براى کسب سهم 80 

درصدى در بازار زعفران، یک برند قدرتمند زعفران ایرانى تشــکیل شود. على اوسط هاشمى طى 
نشستى با مسئولان بخش خصوصى و دولتى زعفران، با موضوع «اتخاذ تصمیم در خصوص مباحث 
صادرات و تجارت در بازار زعفران» گفت: باید کارى کرد که سهم ایران در بازار جهانى زعفران از 30 

درصد به 80 درصد ارتقا یابد. وى با اشاره به ضرورت اندیشیدن در سطح ملى براى تحقق 
منفعت ملى، افزود: وقتى یک برند قدرتمند در عرصه زعفران ایرانى تشکیل شود، بدون 
شک، هم به نفع کشاورزان خواهد بود و هم منافع بازرگانان تامین مى شود. وى عنوان 

کرد: حتى مى توان زمینه ایجاد بورس جهانى زعفــران در ایران را
 فراهم کرد.
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تثبیت تولید روزانه 12 میلیون لیتر بنزین 
یورو 5 در ستاره خلیج فارس

تابناك: محمدعلى دادور مدیرعامل شرکت پالایش نفت ستاره 
خلیج فــارس در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: تولید بنزین 
پالایشگاه ســتاره خلیج فارس از 3 میلیون لیتر بنزین با اکتان 
87 در هر روز در ســه ماه پیش؛ از روز دهم دى ماه سال جارى 

به 12 میلیون لیتر بنزین یورو 5 با اکتان 91 رسید. وى افزود: 
هم اکنون روزانه علاوه بر تولید 12 میلیون لیتر بنزین یورو 5؛ 
3,4 میلیون لیتر در روز گازوئیــل معمولى و 500 هزار لیتر در 
روز گاز مایع تولید مى شــود. این مقام مسئول تصریح کرد: در 
ســال گذشــته 4 محموله نفتاى ترش تولیدى این پالایشگاه 
صادر شــده و تا چند روز آینده نیز 2 محمولــه 35 هزار تنى 
نفتاى ترش صادر مى شــود. وى افزود: هزینه هاى تکمیل سه 

فاز این پالایشــگاه از محل 260 میلیون یورویى که از صندوق 
توســعه ملى تامین مى شــود با فروش محصولات پالایشگاه 
تامین مى شــود. دادور با بیان اینکه نیازى به ســرمایه گذارى 
خارجى براى تامین مالى این پالایشــگاه نداریم، گفت: تمامى 
استانداردهاى محصولات این پالایشگاه یورو 4 برنامه ریزى شده 
ولى تا یک ماه آینده در کنار بنزیــن یورو 5 مى توانیم تولیدات 
گازوئیل پالایشــگاه را نیز بر اساس اســتاندارد یورو 5 داشته 

باشیم. وى افزود: تولیدات بنزین پالایشگاه ستاره خلیج فارس 
با بنزین زیر 7 دهم درصد و گوگرد زیر 2 پى پى ام است و تمامى 
پارامترهاى استاندارد یورو 5 را رعایت مى کند. این مقام مسئول 
تصریح کرد: تاکنون 80 میلیون لیتر بنزین یورو 5 تولیدى این 
پالایشگاه تحویل شــرکت ملى پخش فرآورده هاى نفتى ایران 
شده و یک محموله 20 میلیون لیترى نیز در آینده تحویل داده 

مى شود.

به فرآورى و بسته بندى هاى صادراتى خشکبار نیز به نمایش گذاشته مى شود. در 
این نمایشگاه، صنایع تبدیلى و جنبى خشکبار، نهادهاى کشاورزى (کود، 

بذر، سم)، شرکت هاى دانش بنیان، شرکت هاى بازرگانى و انجمن ها و 
تشکل هاى وابسته هم حضور خواهند داشت و کالاها و خدمات خود 

درصد به 
منفعت ملى، افزود: وقتى یک برند قدرتمند در عرصه زعفران ایرانى تشکیل شود، بدون 
شک، هم به نفع کشاورزان خواهد بود و هم منافع بازرگانان تامین مى شود. وى عنوان 

کرد: حتى مى توان زمینه ایجاد بورس جهانى زعفــران در ایران را

خودرو  

 اضافه شدن نوکیا  اضافه شدن نوکیا 
جام جم آنلاین: 

7 پلاس هم در سال جارى میلادى توسط کمپانى فنلاندى 
دیگرى که عرضه آن ها براى سال 

2018 (مدل 2018 (مدل 2018 8
بر پایه اندروید وان (

از ویژگى هاى سخت افزارى نوکیا 
نکرده؛ اما با توجه به نام نوکیا 

این گوشى از صفحه نمایشى بزرگ تر از نمایشگر 
برخوردار باشد.

 تشکیل برند قدرتمند زعفران ایرانى تشکیل برند قدرتمند زعفران ایرانى
: مدیرعامل سازمان مرکزى تعاون روســتایى ایران پیشنهاد داد: براى کسب سهم 80

درصدى در بازار زعفران، یک برند قدرتمند زعفران ایرانى تشــکیل شود. على اوسط هاشمى طى 
نشستى با مسئولان بخش خصوصى و دولتى زعفران، با موضوع «اتخاذ تصمیم در خصوص مباحث 
30صادرات و تجارت در بازار زعفران» گفت: باید کارى کرد که سهم ایران در بازار جهانى زعفران از 30صادرات و تجارت در بازار زعفران» گفت: باید کارى کرد که سهم ایران در بازار جهانى زعفران از 30

 درصد ارتقا یابد. وى با اشاره به ضرورت اندیشیدن در سطح ملى براى تحقق 
منفعت ملى، افزود: وقتى یک برند قدرتمند در عرصه زعفران ایرانى تشکیل شود، بدون 
شک، هم به نفع کشاورزان خواهد بود و هم منافع بازرگانان تامین مى شود. وى عنوان 

کرد: حتى مى توان زمینه ایجاد بورس جهانى زعفــران در ایران را

) روانه بازار خواهد شد. هنوز هیچ جزئیاتى 
 پلاس به بیرون درز 
 پلاس مى توان انتظار داشت که 
7 اینچى نوکیا 7 اینچى نوکیا 7


